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PREDSEDNIK SKUPŠTINE KOSOVA BERIŠA
PRIMIO ŠEFA UNMIK-a JOAKIM RYKERA

Pospešuje se postupak potpisivanja
pojedinih zakona koji već čekaju u
fijokama UNMIK-a

Još više produbiti saradnju
između UNMIK-a i Skupštine u

oblasti zakonodavstva

Predsednik Skupštine Kosova Kolj Beriša
imao je danas susret sa šefom UNMIK-a
Joakimom Rykerom. Centralna tema susreta
bilo je pitanje produbljenije saradnje između
Skupštine Kosova i Pravne kancelarije
UNMIK-a u oblasti zakonodavstva. U tom
smislu predsednik Skupštine Kosova Beriša
zatražio je da se pospeši postupak potpisivan-
ja pojedinih zakona koji već čekaju u fijokama
UNMIK-a. Beriša je rekao da će biti od intere-
sa da Kancelarija UNMIK-a bude prisutnija u
svim fazama izrade zakona, kako zatim ne bi
bilo dilema i kašnjenja oko njihovog
proglašenja, čime bi se istovremeno otklonili
dupli poslovi u tim procedurama.
U tom kontekstu, g. Ryker je obećao da će se
angažovati oko mogućnosti pospešivanja rada
na potpisivanju zakona, izražavajući uverenje
da če se ubrzo potpisati još nekoliko zakona. I
u tom susretu su izražene pohvale za rad i
posvečenost Skupštine Kosova na izradi i
donošenju zatraženih zakona od strane
Kontakt grupe. U tom duhu sagovornici su
izrazili jedinstvene stavove o značaju
Skupštine Kosov u sveukupnim procesima pre
i posle rešenja statusa Kosova.
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Poslanici Skupštine Kosova razmo-
rili su i usvojili Nacrt zakona o
budžetu Kosova za 2007. godinu, na
posebnim sednicama, pre okončanja
2006. godine.

Prilikom prvog
r a z m a t r a n j a
Nacrta zakona o
budžetu Kosova
za 2007. godinu
ekspoze je pod-
neo ministar za
budžet i finansije,
Haki Šatri, koji

je ukazao da se budžetski prihodi za
narednu godinu predviđaju da iznose
682,2 miliona evra. On je naglasio
da će se deficit od oko 34 miliona
evra pokriti iz keša rezervi, koji se
predviđa da će se povećati za oko 75
miliona evra.
U nastavku ministar Šatri je rekao da
Kosovo kao zemlja sa najnerazvi-
jenijom ekonomijom u regionu, sa

strukturalnim razvojnim problemi-
ma, sa naglašenom nezaposlenošću,
sa siromaštvom i slabom ekonom-
skom infrastrukturom, ne može iz
svojih izvora da obezbedi obim
budžetskih prihoda u skladu sa
potrebama koje imamo. Stopa
zaduženosti ekonomije sa fiskalnim
opterečenjima kreće se oko 29% i
blizu je dozvoljene granice za dalje
fiskalno zaduženje domačeg bruto
produkta. Budžetski proizvodi za
2007. godinu su 4% veći u odnosu
na pretnodnu godinu.

Projekcija prihoda je pred-
viđena u iznosu od 682.8

miliona evra i ova verzija je
u potpunosti ostvarljiva

U ovom Nacrtu budžeta pozitivno
se menja i struktura budžetskih pri-
hoda uz dinamiziranje povečanja
prihoda za 12.5%, a sredstva koja
se ubiraju od carine iznose 2.9%.

Svi poreski prihodi i sopstveni pri-
hodi opština su projektovani u
nižem iznosu u odnosu na prethod-
nu godinu. Granice budžetskih
troškova su proširene za 17, 5 mil-
iona evra ili 2% u odnosu na
budžetsku 2006. godinu. 
U tom bilansu, koji je sačinjen
samo iz budžetskih prihoda, budžet-
ski deficit je projektovan da u 2007.
godini iznosi 34 miliona evra i
pokriće se iz keša rezervi Vlade,
koji će na kraju 2007. godine
iznositi 75 miliona evra. 
Struktura budžetskih troškova za
2007. godinu vidno će se menjati u
korist povečanja kapitalnih investi-
cija, koje su povećane za 29. mil-
iona evra u odnosu na 2006. godinu.
Kao najznačajnija kategorija javnih
troškova u 2007. godini, kapitalne
investicije iznose 199, 7 miliona
evra.
Kroz povećanje fondova za investi-

RAZMOTREN I USVOJEN NACRT ZAKONA O BUDŽETU KOSOVA ZA 2007. GODINU

Budžet Kosova za 2007 godinu – 717 miliona evra
Budžetski prihodi – četiri posto veći u odnosu na prethodnu godinu

Kapitalne investicije, kao najznačajnaja kategorija javnih troškova – oko 199.7 miliona evra
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cije, Vlada je obezbedila materijal-
nu osnovu za ostvarivanje svojih
prioriteta u vezi sa energijom,
ekonomijom i obrazovanjem. Za
energiju je preporućeno 21 milion
evra.
Za obrazovanje na centralnom
nivou je predviđeno 34,3 miliona
evra i grantovi za opštine od 76, 6
miliona evra, dakle ukupno 110,9
miliona evra.
Za izgradnju novih puteva i rehabil-
itaciju postojećih izdvojeno je 36.
miliona evra.
Budžetske stavke za plate i
dnevnice još uvek zauzimaju prvo
mesto sa 202.9 miliona evra.
Budžetska stavka za robe i usluge je
smanjena za 8.miliona evra i iznosi
132.2 miliona evra.
Budžetska stavka za subvencije i
transfere sa oko 154 miliona evra
pokriva socijalne transfere,
osnovne i druge penzije i emer-
gentne potrebe.
Budžetom za 2007,.godine pokriće
se troškovi popisa stanovništva,
lokalni i centralni izbori i osim
sačuvanja nivoa rezervi Vlade i
SPGS rezervisano je još 4.5 miliona
evra za nastavak pregovaračkog
procesa i trenutnih potreba posle
statusa.
Nacrtom budžeta za 2007. godinu
ne ispunjavaju se mnogobrojne
potrebe i zahtevi budžetskih organi-
zacija, ali ovaj Nacrt budžeta pred-
stavlja naše realne mogućnosti.
Subjekti koji nas podržavaju i mon-
itorišu preporučuju nam odmereno
ponašanje, odgovornost i rigorozni
nadzor nad budžetskim troškovima. 
Na kraju, ministar Šatri je pozvao
poslanike Skupštine da usvoje
Nacrt budžeta zemlje za 2007. god-
inu.
Poslanici su zatim vodili širu
raspravu o ovom Nacrtu zakona,
dajući sugestije, ali i kritike na
pojedine budžetske stavke..
Naser Osmani, u ime Komisije za
budžet i finansije i parlamentarne
grupe LDK rekao je da Vlada nas-
tavlja sa nepoštovanjem rokova za
dostavljenje Nacrta zakona o budže-

tu, koji su
u t v r đ e n i
Zakonom o
m e n a ž i r a n j u
javnim finansija-
ma. On je izrazio
z a d o v o l j s t v o
zbog pojedinih
pozitivnih tren-
dova u ovom

Nacrtu zakona. 

Ukupni deficit je smanjen sa 44 mil-
iona koliko je iznosio u 2006. godine
na 30 miliona za 2007. godinu; ima
osetno povećanje u oblasti kapital-
nih investicija i na raspolaganju je
199,7 miliona evra, dakle za 19,3
miliona evra više u odnosu na
prethodnu godinu.

Nacrtu budžeta nedostaje pregled
projekata za kapitalne investicije i
zahteva od Vlade da dostavi taj
dokumenat, kao i makro ekonomski
okvir na osnovu kojeg je pripremljen
budžet i druga dokumenta, koji nam
mogu pomoći pri razmatranju
budžeta.

Komisija za budžet i finansije će s
pažnjom razmotriti ovaj Nacrt
zakona i blagovremeno će podneti
Skupštini izveštaj sa preporukama.

Nerealna procena izvora 
prihoda

Jakup Krasnići,
u ime parlamen-
tarne grupe PDK,
rekao je da Nacrt
budžeta za 2007.
godinu karakter-
iše nerealna
ocena izvora pri-
hoda, koja počin-

je od prihoda ubiranih od carine,
koja su sintetički prikazana, ali
nedostaju analitički podaci.
Mi smatramo da će pravedna proce-
na izvora prihoda, efikasno menaži-
ranje, smanjenje evazije i kri-
jumčarenja omogućiti da mi danas
raspravljamo i o drugim budžetskim
prihodima.

Što se tiće budžetskih troškova nije
poznata obračunata vrednost pro-
jekata. Ukoliko FMN ne odobrava
povećanje plata za civilnu službu,
zašto se onda dozvoljava povećanje
plata za rezervisane snage?

Kod stavke roba i usluga nema
specifikacije troškova.

Mi, kao parlamentarna grupa,
zaineresovani smo da znamo na
kojoj su osnovi projektovana finan-
sijska sredstva za kapitalne troškove
ministarstava.

Nacrt budžeta ne nudi objašnjenja
kako se vrši raspodela budžeta po
opštinama, šta se uzima u obzir? Da
li je predviđeno neko budžetsko
stimulisanje za siromašne opštine?

Ovaj Nacrt budžeta ne pruža
perspektivu ekonomskog

razvoja zemlje.
Gjylnaze Syla, u
ime parlamen-
tarne grupe AAK,
rekla je da fon-
dovi koji su
prikazani u ovom
Nacrtu budžeta
ne ispunjavaju
sve potrebe, ali
njegovo dobro

menažiranje omogućava ispunjavan-
je najznačajnijih potreba.
Ministarstvo za privredu i finansije
je u ovom Nacrtu budžeta demon-
striralo posvećenost fiskalnoj disi-
plini i finansijskoj stabilnosti.
Za Nacrt budžeta za 2007. godinu
imamo i sledeće sugestije: 
Prvo, treba obezbediti veći iznos
sredstava za oblast obrazovanja i
zdravstva. 
Drugo, treba obezbediti fondove za
razvoj poljoprivrede i seoske
privrede,
Treće, predviđena sredstva za
troškove i usluge, ukoliko se ne
koriste, treba da se alociraju za javne
investicije i ekonomski razvoj,
Četvrto, Skupština ne treba da usvo-
ji predviđeni budžet za KPA bez
izveštaja o trošenju sredstava u
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prošloj godini. Parlamentarna grupa
AAK podržava u načelu Nacrt
budžeta za 2007. godinu sa datim
sugestijama.

Nazim Jashari,
u ime parlamen-
tarne grupe ORA,
rekao je da se u
kontinuitetu pon-
avlja da je budžet
Kosova budžet
s i r o m a š t v a ,
budžet nemaš-

tine. Ovaj sistem koji proizvodi ovaj
budžet siromaštva, treba menjati.
Ova Vlada i ovo ministarstvo finan-
sija nemaju dovoljan kapacitet da
izmene ovaj sistem. Nedostaju im
ideje, od čega potiće izvor ovog
budžeta siromaštva.

Ukoliko analiziramo budžet za 2006.
godinu vidimo da je bilo lošeg
menažiranja, lošeg upravljanja,
neodgovornosti i sva ta ponašanja
jednim automatizmom će se preneti i
na troškove budžeta za 2007. god-
inu.

Siromašno Kosovo, sa svega 180
miliona evra za kapitalne investicije,
ima luks da jedan milion zamrzne,
koji prenosi iz jedne godine u drugu,
kada imamo deflaciju kao posledicu
nedostatka novca u obrtaju.

On se angažovao za veću transpar-
entnost u korišćenju budžeta za
2007. godinu, posebno za opštinske
budžete, gde se zapaža šarolikost u
predviđanju troškova za kancelarije
predsednika opština.

Džezair Murati,
u ime parlamen-
tarne grupe 6+,
rekao je da je
kao pripadnik
manjih zajednica
krenuo upravo
od problema koji
se vuku u min-
istarstvu koje

nosi naziv Ministarstvo za zaj-
denice i povratak. 
U ministarstvo za zajednice, mi

nismo imali pristupa, niti imamo
objašnjenja kako možemo doći do
toga da u sredinama gde žive
manje zajednice pomognemo u
smislu favorizovanja projekata
koji se neće baviti povratkom,
nego zadržavanjem.
Smatram da prioritet treba da bude
zadržavanje pripadnika malih
zajednica a potom je mnogo skupl-
ja investicija u njegov povratak. 
Ja bih ovom prilikom spomenuo
još neke vitalne probleme za male
zajednice, recimo nigde u budžetu
Ministarstva za obrazovanje nema
stavke o subvencijama za izdavan-
je udžbenika za manjine, tiraž je
mali, ne isplati se njihovo štam-
panje.
Kao šef parlamentarne grupe 6+,
uz sve primedbe koje su izneli,
smatram da će Ministarstvo i
Vlada uzeti u obzir sve ove
ozbiljne primedbe i u načelu prih-
vatamo predlog budžeta za 2007.
godine. 

Numan Balić, u
ime parlamen-
tarne grupe „Za
i n t e g r a c i j u “ ,
rekao je da u
cjelini posmatra-
no budžet za
2007. godinu, naš
je stav da postoji

jedna tendencija statičnog prenošen-
ja budžeta iz godine u godinu, nema
dovoljno inventivnosti, nema znača-
jnih zaokreta i promena koje bi
vodile ka brzim usponima. 
U vezi sa budžetom za Ministarsvo
za poljoprivredu, šumarstvo i seoski
razvoj (Kosovo je seosko područje
gde je više od 60% poljoprivredno
područje) za razvoj sela izdvojeno
415.000 €. Od bužeta, koji ima 717
miliona €, manje od pola miliona €
izdvoja za razvoj sela, a to je nedo-
pustivo.
U vezi sa Ministarsvom za trans-
port i telekomunikacije za izgrad-
nju novih puteva izdvojeno 8.5 mil-
iojna €, a za opravku puteva, održa-
vanje i rehabilitaciju puteva izdvo-
jeno 18 miliona €. Vlada poseže,

kao i ranije, za npopularnim mjera-
ma. 
U oblasti Ministarstva zdravlja ima
krupne stavke koje su statično
nepovoljne i ne obečavajuće. Vlada
Kosovo nije u stanju da poveća
plate u ukupnim civilnim služba-
ma. Plata jednog ljekara kod nas je
210 €, a u susedstvu imaju 800,
1500 i 2000 €, to je nedopustivo.
Za primarno zdravstvo izdvojena
su 455 hiljada €, znači manje od
1% od ukupnog budžeta Kosova,
pa kako je moguće sa tako malim
izdvajanjima da unaprijedimo
granu koja obslužuje 80% svih
pacijenata na Kosovu.
Poslanici Skupštine Kosova, na
plenarnoj sednici 20 decembra,
nisu mogli glasati o usvajanju
Nacrta zakona o budžetu Kosova za
2007. godinu. 
Poslanici iz reda opozicije
(Parlamentarne grupe DPK, ORA i
Za integracije), na početku su
stavile mnoge primedbe na Nacrt
zakon o budžetu Kosova za 2007.
godinu, a zatim su napustili plenar-
nu sednicu. Nakon dvočasovne
pauze (radi konsultacije sa šefovi-
ma parlamentarne grupe) konstato-
vano je da nedostaje potreban kvo-
rum za glasanje o budžetu Kosova. 
Poslanici pozicije su naglasili da je
namera opozicije da stvori parla-
mentarnu krizu.
Nakon toga poslanici Skupštine
Kosova na plenarnoj sednici 23
decembra, usvojili Nacrt zakona o
budžetu Kosova za 2007. godinu. 

Prvo su pojedinačno usvojeni
amandmani na ovaj nacrt zakona, a
zatim je većinom glasova poslanika
usvojen Budžet Kosova za 2007.
godinu, koji iznosi 717 miliona
evra. 
Tom prilikom usvojene su i poseb-
ne budžetske stavke za četiri agen-
cije, koje je osnovala Skupština
Kosova. 

Sednici nisu prisustvovali poslanici
Parlamentarne grupe PDK, kao i
većina poslanika Parlamentarne
grupe Za integraciju.
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Predsednik Skupštine Kosova Kolj
Beriša je, zajedno sa članovima
Predsedništva, primio danas jednu
delegaciju Nemačkog bundestaga,
predvođenom od Detlefa
Dzembritzkija (iz Nemačko-južno-
evropske Parlamentarne grupe) kojom
je razgovarano o razvojima na
Kosovu, Kosovskim težnjama evrop-
skih i evuroatlantskih integracija kao i
o ulozi koju Nemačka može da odigra
kao naredna predsedavajuća članica
Evropske Unije (od 1. januara sledeće
godine) za rešavanje Kosovskog
pitanja ali i za ekoknomsku pomoć
našoj zemlji. 
Predsednik Skupštine Berisha je
opširno govorio o sastavu Skupštine
(o zastupanju političkih i etničkih
grupa), dosadašnjem učinjenom radu
ovog zakonodavnog tela zemlje na
ispunjavanju standarda, istakavši
naročito, usvajanje Zakona o jezicima,
Verskim slobodama i Zakona o kul-
turnom nasledstvu. On je međutim
jasnu istakao težnju kosovskih institu-
cija i njenog naroda za nezavisnost
zemlje, ali je pomenuo i prisutnu
zabrinutost u zadnje vreme, zbog
odluke za odlaganje rešavanja statusa
(do okončanja parlamentarnih izbora u
Srbiji). Pored razočarenja povodom
ovog odlaganja, Berisha je dodao da
Kosovske institucije i njen narod
imaju poverenja u međunarodnu
zajednicu, prema tome, odlučno
želimo da nastavimo daljniju saradnju,
ali, napomenuo on, nikako ne sme biti
daljnih prolongiranja rešavanja sta-
tusa. 
Predsedavajući delegacije Nemačkog
Bundestaga Detlef Dzembritzki
pohvalio rad i posvećenost Skupštine
Kosova, te drugih institucija zemlje na
ispunjavanju standarda. On je visoko
cenio zrelost političke klase izazio je
zadovoljstvo mirom dočekom odla-
ganja rešenja o statusu. On je izrazio
svoje uverenje da neće biti drugih

odlaganja, i obećao angažovanje nje-
gove zemlje, koja će od 1. januara
2007. godine, preuzeti predsedavanje
Evropskom Unijom, ne samo na reša-
vanju statusa već i za pripreme da sve
zemlje regiona južnoistoćne evrope
integrišu u Evropsku Uniju. „Ako smo
mogli da upravljamo sa 450 miliona
stanovnika Evropske Unije, moćiće-
mo to isto da učinimo i sa dodatnih 23
milijona građana Jugoistoka Evrope“
naglasio Dzembritzki, koji je istakao
značaj dobrosusedskih odnosa za
zemlje regiona. 
Drugi član Nemačkog Bundestaga,
Jyrgen Klimke (frakcija CDU – CSU)
je rekao da ne treba da se odlaže reša-
vanje statusa Kosova i angažovao se
za jednu evropsku budučnost Kosova.
I pored činjenice da Nemačka aktuel-
no ima ekonomske teškoće, on je
rekao da Nemački Parlament istakao
da će njegova zemlja pomoći Kosovu
nakon statusa da se integriše u Evropi
kao što je to učinio i sa nizom drugih
zemalja koja su danas članice EU: 
Nemački parlamentarci smatrali su da
pripadnici srpske manjine treba da se
uključe i učestvuju radu institucija i
integrišu u kosovsko društvo. 
Članovi Predsedništva, Ramë Buja,
Naim Maljoku, Džavit Haljiti i Mahir
Yagcilar govoreći na ovom sastanku
istakli da što oko statusa naše zemlje
nema razlike između pozicije i opozi-
cije. Oni su zatim rekli da će narod

Kosova zasigurno proći i rubikon 21
marta (izbore u Srbiji), koji je postavl-
jen, međutim skrenuli su pažnju da
rešenje ne sme zakasniti nijedan dan
više. Svi su zahvalili Nemačku na
pruženu pomoć Kosovu u svim faza-
ma novije istorije i izrazili optimizam
da će Nemačka odigrati svoju pozi-
tivnu ulogu, naročito kao naredna
predsedavajuća EU. 
Kosovski parlamentarci su pomenuli
ljudske i prirodne resurse zemlje i
tražili Nemačku pomoć za obnovu
Kosovske privrede. 
Član Predsedništva Sabri Hamiti je
odgovorio na pitanja Nemačkog par-
lamentarca Michaela Branda (bio je
ratni izveštač na Kosovu) vezano za
budućnost Mitrovice i o izbornom sis-
temu na Kosovu. On je izričito rekao
da ne sme biti izmene Kosovskih
granica, kako se ne bih desio, izrazio
se on, politički potres na čitavom
Balkanu. Hamiti je zatim istakao da
na Kosovu ne može da se primeni
nijedno rešenje slično B i H, a o izbor-
nom sisemu rekao da je UNMIK
nametnuo proporcionalni sistem koji
u suštini proizvodi disproporcionalne
rezultate. 
Ocenjujući korisnim ovakve sastanke,
predsedavajući Nemačke parlamen-
tarne delegacije, Dzembritzki, pozvao
predsednika Skupštine Berišu sa
članovima Predsedništva Skpštine na
radnu posetu u Nemačkom Budestagu.

AKTIVNOSTI PREDSEDNIŠTVA SKUPŠTINE

Granice Kosova su nepromenjive
Nemački parlamentarci izjasnili su se za Evropsku perspektivu Kosova

Ne sme biti drugih prolongiranja statusa
I pripadnici srpske manjine treba da se integrišu u Kosovsko društvo 
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Predsednik Skupštine Kosova Kolj
Beriša, primio je danas
četvoročlanu delegaciju
Parlamentarne Skupštine OEBS-a
koju je predvodio predsednik
Goran Lenmarker, sa kojim je bio i
šef OEBS-a na Kosovu, ambasador
Werner Vnendt. Ova delegacija se
zatim sasstala i sa članovima
Predsedništva Skupštine Kosova.
Predsednik Skupštine Kosova,
Beriša, upoznao je članove dele-
gacije OEBS-a sa radom Skupštine
Kosova, posebno sa procesom
donošenja zakona, a zatim se
usredsredio na skupštinske
reforme, koje se odnose na veću
kontrolu rada Vlade, poslanička
pitanja, interpelacije, odgovore
premijera i resornih ministara i na
druga pitanja. Beriša je u nastavku
istakao značaj saradnje sa OEBS-
om naglašavajući da su parla-
mentarci Kosova veoma zain-
teresovani u vezi mogućnosti
učlanjenja zemlje u Parlamentarnoj
Skupštini OEBS-a. On je i ovom

prilikom rekao da su institucije i
građani Kosova odlučni u nastojan-
jima da se ostvari nezavisnost
zemlje i da ne treba dozvoliti
nikakvo dalje odlaganje utvrđivan-
ja njenog statusa.
Veoma je važna skupštinska kon-
trola rada Vlade, rekao je predsed-
nik Parlamentarne skupštine
OEBS-a Goran Lenmarker. On je u
vezi stim dodao da članovi Vlade
veoma često zaboravljaju data
obećanja u okviru programa Vlade,
stoga Skupština ih mora na to pod-
sećati i da nadgleda njihov rad, kao
što treba nadgledati i rad ostalih
segmenata vlasti. On je ohrabrio
parlamentarce Kosova da u ovoj
fazi oblikovanja rada Skupštine ne
zapostave povećanje kapaciteta i
ostale oblike skupštinske kontrole. 
Član Predsedništva Ram Muja,
pohvalio je rad OEBS-a kao i
podršku koju je ova institucija
pružila za organizovanje četiri
dosadašnja procesa izbora,
naglašavajući da se pogledi pozici-

je i opozicije po mnogo čemu raz-
likuju, ali ne i o ostvarivanju neza-
visnosti Kosova.
Naim Maljoku je govorio o pomoći
OEBS-a za unapređivanje skupštin-
skog rada, ističući pomoć koju je
ova institucija pružila skupštinskoj
Komisiji za bezbednost u vezi sa
parlamentarnom kontrolom
bezbedonosnih segmenata.
Mahir Jagcilar je kazao da je
stvoren povoljan demokratski pros-
tor za unapređivanje prava manjin-
skih zajednica na Kosovu i slobod-
no isticanje pogleda i ideja o
interesima ovih zajednica.
Gazmend Muhadžeri se, u svojoj
diskusiji, usredsredio na nezado-
voljavajući nivo parlamentarne
kontrole Vlade, posebno u odnosu
na njene budžetske izdatke.
Na kraju ovog susreta ambasador
Vnendt, je izrazio svoje zadovoljst-
vo postignutim stepenom saradnje
sa Skupštinom Kosova i izrazio
spremnost za dalje produbljivanje
ove uspešne saradnje.

Veliko interesovanje o mogućem učlanjenju
zemlje u Parlamentarnoj Skupštini OEBS-a
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Izveštaj o ekspertizi
izvršenih radova u
Protokolarnom i
admin i s t r a t i vnom
centru u Grmiji bila
je glavna tema
današnje sednice
Predsedništva Skup -
štine Kosova, kojoj
je predsedavao Kolj
Beriša, predsednik
Skupštine.
Prema ekspertizi
koju je u ime
N.N.N.  „NPE –ing“
pre z ent irao, pred
čla novima Predse -
dništva Skupštine,
ing. Kenan
Krasniqi, proizilazi
da je izostala struč-
na kompetentnost građevinske
firme i firme za nadzor nad
izvođenjem radova, dok iz speci-
fikacije izvođenih radova i
utrošenog materijala proizilazi da
je Skupština Kosova isplatila
Građevinskom preduzeću MEGA
iz gnjilana oko milion evra više u
odnosu na radove koji su izvođeni
u Protokolarnom i administra-
tivnom centru.
Na ovoj sednici Predsedništva,
nadzorni organ u PAC, Bujar
Demjaha, smatra da je izveštaj o
izvršenoj ekspertizi nepotpun i
netačan. On je istakao da eksper-
tizom nisu evidentirani mnogi
izvršeni radovi i utrošeni materi-
jali. Iz njegovih proračuna

proizilazi da su utrošena sva sred-
stva koja je Skupština Kosova
odobrila, iako je ekspertizom
ustanovljeno da nije instalirana
električna energija i ostala elek-
trična oprema za koju je isplaćeno
560 hiljada evra, nije ugrađeno
centralno grejanje i nije dovršen
bazen, iako su sredstva isplaćena
kao da su radovi završeni.
Predsedništvo je ovlastilo sekre-
tara Skupštine da kontaktira sa
izvođačem radova kako bi se
okončali radovi na izgradnji Vile
u Grmiji, iako su pojedini članovi
Predsedništva izrazili rezervu, uz
konstataciju da je ovaj poslovni
subjekat izgubio poverenje, s
obzirom da potražuje sredstva i za

neizvođene radove.
Predsedništvo je na ovoj sednici
razmotrilo i predlog Projekta za
dalju podršku Skupštini Kosova
za funkcionalizaciju i reformu
skupštinske administracije.
Konstatovano je da će predlozi da
se političko osoblje izdvoji od
ostalih civilnih službenika, kao
da se izdovoje i pojedini sektori,
a posebno za jačanje tima pravnih
službanika, pozitivno reflektovati
na rad Skupštine. U cilju izbora
osoblja i autonomnosti menadž-
menta u Skupštini Kosova,
Projekat predlaže izmenu Zakona
o civilnim službenicima, kao i
izradu Pravilnika o funkcionisan-
ju skupštinske uprave.

SA SEDNICE PREDSEDNIŠTVA SKUPŠTINE

Više para nego izgradnje -
procenjuje ekspertiza

• Razmatan izveštaj o ekspertizi izvršenih radova u Protokolarnom i administra-
tivnom centru u Grmiji

• Prema procenama iz ekspertize, razlika između isplaćenih sredstava izvođaču rado-
va i izvršenih radova u PAC je oko milion evra 

• Predsedništvo je razmotrilo Projekat za dalju podršku Skupštini Kosova u
funkcionalizaciji i reformi skupštinske administracije
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Trenutna dešavanja na Kosovu,
pitanje statusa i produbljivanje
dalje međuparlamentarne sarad-
nje bile su glavne teme današnjeg
razgovora između predsednika
Skupštine Kosova, Kolj Beriša, i
delegacije Senata Belgije, koju je
predvodio senator Fransoa
Roelants du Viver, predsednik
Komisije za međunarodne odnose
i odbranu. U sastavu delegacije
bili su i senator Lionel
Vandengerghe, podpredsednik
Komisije za međunarodnu sarad-
nju i odbranu, gđa. Gerda Moors,
saradnica i Wim Peeters, šef
Kancelarije za veze Belgije u
Prištini. Razgovori i čitava ova
poseta protiču u duhu činjenice da
je Belgija od početka ove godine
članica SB OUN, dok će od juna
biti predsedavajuća ovog Saveta.
Upravo zbog toga, naglasio je g.

Fransoa Roelants du Viver,
veoma pažljivo pratimo rad
Skupštine Kosova, sa kojom
Parlament Belgije ima veoma
plodnu saradnju. Naša je odgov-
ornost da poznajemo sadašnjost
ali i da se ujedno pripremimo za
ono što nas očekuje ubuduće, to
jest kako će se Kosovo dalje
razvijati, posebno u ekonomskom
aspektu nakon utvrđivanja sta-
tusa. U nastavku je senator Viver
rekao da je Kosovu geografski u
Evropi, stoga je njegova
budućnost takođe u Evropi. Mi
ćemo je podržati u ovim nastojan-
jima. Senator je izrazio nadu da
će Kosovo veoma brzo biti člani-
ca Evropske unije. Međutim, da
bi to postiglo mora ispuniti
mnoge evropske standarde,
posebno u oblasti zakonodavstva.
Predsednik Skupštine Beriša se

zahvalio Senatu i belgiskoj državi
na pomoći koju je pružila Kosovu.
U tom smislu ova država i dalje
daje svoj vredni doprinos i u
okviru Projekta podrške Skupštini
Kosova. U vezi sa pitanjem, šta
posle rešavanja statusa Kosova,
Beriša je istako da će umereno
civilno prisustvo Evreopske unije
kao i međunarodno vojno prisust-
vo biti faktori stabilnosti, ne samo
za Kosovo već i za čitav region,
kako u ekonomskom smislu tako i
za slobodan protok kapitala i
građana. Kosovo svoju budućnost
vidi u EU, stoga se i maksimalno
angažujemo za ispunjavanje
evropskih standarda, posebno u
oblasti zakonodavstva, dodao je
Beriša.
Ova delegacija sastala se i sa
Komisijom za prava i interese
zajednica i povratak.

Predsednik Skpštine Kol Beriša,
primio je danas zamenika pomoćni-
ka državnog sekretara SAD, gđa
Rozmari Di Karlo, sa kojom su bili i
Stefan Lehne, izaslanik EU za pre-
govore o statusu Kosova, kao i
rukovodioci pojedinih kancelarija
zapadnih zemalja u Prištini, i pred-
stavnici ostalih evropskih mehaniza-
ma koji su zainteresovani za nor-
malan tok procesa o Kosovu.
Predsednik Skupštine Beriša je
upoznao visoku diplomatsku dele-
gaciju o radu Skupštine Kosova, o
reformama i usvojenim zakonima,
posebno onih zakona koji se odnose

na standarde. On je tom prilikom
govorio i o obavezama Skupštine u
vezi sa pitanjem statusa, zakonima
koji će se doneti, izradi ustava, kao i
o ulozi Skupštine na čitavom ovom
procesu za utvrđivanje statusa. Čel-
nik ekzekutive zemlje izneo je na
ovom sastanku i svoje vizije o
ustavnom modelu države koja će se
izgraditi.
Zamenik pomoćnika državnog
sekretara SAD, Rozmari Di Karlo,
visoko je ocenila rad Skupštine
Kosova kao i način vođenja
Skupštine od strane predsednika
Beriše. Ona je naglasila i značajnu

ulogu koju će imati Skupština do
utvrđivanja statusa, kao i u donošen-
ju neophodnih zakona. Ona je
ohrabrila g. Berišu da nastavi sa
daljim parlamentarnim reformama.
Izaslanik EU za pregovore o statusu
Kosova, Stefan Lehne je istakao
značaj uključivanja Evropske Unije
u procesu za utvrđivanje statusa
Kosova.
Zapadne diplomate su tom prilikom
naglasile da su SAD i EU zainereso-
vane da se pitanje statusa Kosova što
pre reši, naglašavajući da je
neophodno da se status Kosova reši
za dobrobit svih njegovih građana.

SUSRETI PREDSEDNIKA SKUPŠTINE

Nadamo se da će Kosovo ubrzo
biti članica Evropske unije

SAD i EU su zainteresovani da se status
Kosova što pre reši
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Predsednik Skupštine Kosova, Kolë
Berisha je, u okviru programa posete
Francuskoj, danas, u kasnim popod-
nevnim satima imao značajan susret
u Parizu, u Ministarstvu inostranih
poslova Francuske. Uz predsednika
parlamenta Berisha, ovom susretu su
prisustvovali i članovi Predsedništva
Skupštine Kosova: Naim Maloku i
Ramë Buja, kao i poslanik Mahir
Yagcilar. 
Domaćini delegacije Skupštine
Kosova bila su tri visoka zvaničnika
ovog ministarstva, zaduženi za
pitanja Balkana i Kosova: Jean –
Francois Terral, direktor
Departmana za Kontinentalnu
Evropu i istovremeno predstavnik
Francuske u Kontakt-grupi, g.
Arnaud Danjean, savetnik ministra
inostranih poslova i g. Eduard
Bellay, zamenik direktora
Departmana za Balkan i pitanje
Kosova. To su tri najviše ličnosti
diplomatije Francuske koje su per-
manentno bile angažovane oko
pitanja Kosova. 
Predsednik Parlamenta Berisha je
predstavljao zadnje razvoje na
Kosovu, s posebnim naglaskom na
učinjeni rad od Skupštine Kosova za
ostvarivanje demokratske uloge i o
radu koji je učinjen u svim oblastima
i od drugih institucija na ispunjavan-
ju traženih standarda od medjunaro-
dne zajednice. Predsednik Berisha je
izrazio podršku institucija Kosova o
radu predsednika Ahtisari, kao i
priznanje za aktivnu i konstruktivnu
uloge Francuske u Kontakt-grupi za
rešenje političkog statusa Kosova. 

Predsednik Skupštine je govorio i o
usredsredjenoj pažnji s kojom se
očekuje paket predsednika Ahtisarija
i izrazio nadu da će njen sadržaj biti
u skladu sa voljom većine naroda za
nezavisnost Kosova, a izneo je i
detalje o garancijama koje se pruža-
ju za položaj svih manjina na nezav-
isnom Kosovu. „Nezavisno Kosovo
će biti faktor stabilnosti u regionu“,
rekao je predsednik Parlamenta
Berisha. 
Savetnik ministra spoljnih poslova
Francuske, g. Arnaud Danjean je
rekao da Francuska podržava u pot-
punosti rad i paket predsednika
Ahtisari. Njegovi predlozi, rekao je
on, plod su razgovora vodjenih u
ovom procesu. Doprinos kosovske
strane, naglasio je on, bio je poziti-
van i izrazio uverenje da će sadržaj
paketa g. Ahtisarija biti pozitivan i

najbolje i jedino moguće rešenje u
ovom trenutku, koje će imati kon-
cenzus medjunarodne zajednice.
Druga poruka koju je izneo g.
Danjean je bila da Kosovo ima
veliku potrebu upravo za medjunar-
odni koncenzus. 
O Ahtisirajevom paketu govorio je i
Jean – Francois Terral, direktor
Departmana ovog ministarstva za
Kontinentalnu Evropu i predstavnik
Francuske u Kontakt-grupi. G.-din
Francois Terral je naglasio kao
veoma značajnim jedinstvo Kontakt
-grupe o pitanju Kosova, kao što je
zahtevao da i kosovska strana bude
jedinstvena u ovom procesu, koji
prolazi kroz jednu veoma dinamičnu
fazu. Proces se ne sme zaustaviti,
rekao je on, i značajno je da se nas-
tavi ova dinamika ka njegovom
okončanju. 

POSETE

DELEGACIJA SKUPŠTINE KOSOVA U DVODNEVNOJ ZVANIČNOJ POSETI FRANCUSKOJ

Francuska podržava proces i pomoći će u
postizanju konsenzusa o statusu Kosova

Predsednik Skupštine Kosova Beriša i delegacija Skupštine Kosova primljeni od strane
predsednika Nacionalne skupštine Francuske Jean-Luis Debre i od strane Eduarda

Baladura i drugih visokih zvaničnika Nacionalne skupštine Francuske
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Ovim zajedničkim razgovorima su
prisustvovali i članovi Predsedništva
Skupštine Kosova, koji su izneli nji-
hove argumente i mišljenja o raznim
aspektima ovog procesa. Francuska
podržava rešenje koje poštuje poli-
tičku volju većine na Kosovu, koja
treba da se postigne uz koncenzual-
nu podršku medjunarodne zajednice.
Ova podrška će biti od posebnog
značaja za Kosovo i nakon defin-
isanja njegovog statusa.

Niko nema razloga da se
plaši nezavisnog Kosova

Drugog dana boravka, parlamentarnu
delegaciju Kosova primio je u Parizu
predsednik Nacionalne skupštine
Francuske Jean – Louis Debre.
U toplom i vrlo prijateljskom raz-
govoru tretirane su mnogobrojne
teme, među kojima je dominiralo
pitanje saradnje izmedju dva parla-
menta, ali i politički aspekti u vezi sa
statusom Kosova u kontekstu paketa
predsednika Ahtisarija.
Predsednik Skupštine Beriša je
naglasio da su se Skupština Kosova,
ali i druge institucije zemlje vrlo
ozbiljno angažovale i završile svoj
deo posla, ispunjavajući zatražene
standarde od strane međunarodne
zajednice. U tom okviru, on je
spomenuo rezultate dosadašnjeg
rada oko pozicije manjina, kao i
pravnih garancija koje će imati u
nezavisnom Kosovu. Sada, rekao je
predsednik Skupštine Kosova
Beriša, očekujemo reč međunarodne
zajednice, a u tom okviru i
Francuske, koja ima snažan uticaj,
da status Kosova dobije pravedno
rešenje prema volji većine naroda
Kosova. A volja većine sada je već
poznata, a to je to nezavisnost zeml-
je. Niko, rekao je on dalje, nema
razloga da se plaši nezavisnog
Kosova, naprotiv, ona će biti u
interesu svih njenih građana, ali i u
interesu mira i stabilnosti regiona.
Predsednik Nacionalne skupštine
Francuske Jean – Louis Debre se u
vezi statusa Kosova optimistički
izrazio da proces ide i ići će u
potrebnom pravcu, koji će doneti

pozitivno rešenje u interesu svih.
Stoga, rekao je on, tom procesu treba
da doprinesemo svi.
Predsednik Nacionalne skupštine
Francuske je konstatovao poseban
značaj koji Francuska pridaje među-
narodnom konsenzusu o rešenju sta-
tusa Kosova. Francuska, rekao je on,
podržava ovaj proces i ima realan
uticaj u Savetu bezbednosti OUN,
kao i u EZ, dodajući da mnogo toga
zavisi i od samih Kosovara, od
angažovanja i slike koju oni daju
pred svetom. Poseban značaj u tom
procesu koji zahteva vremena i str-
pljenja, ima i aktivna saradnja dveju
naših skupština, rekao je Debre.
Značajan deo susreta posvećen je
upravo međuparlamentarnoj saradnji
dosadašnjim iskustvima i
mogućnostima za dalje nastavljanje
novim projektima. Zajednička je
konstatacija da treba nastaviti rad u
konzorcijumu četiri evropska parla-
menta, jer je dosadašnja saradnja
ocenjena vrlo korisnom za
unapređenje iskustava u novoj
Skupštini Kosova. Tokom razgovora
naglašen je značaj ekonomskog fak-
tora, jer bez ekonomskog razvoja svi
procesi se dovode u pitanje.
U tom razgovoru govorili su u
članovi Predsedništva Naim
Maljoku i Ram Buja, kao i poslanik
Mahir Yagcilar, koji su dali svoj
doprinos temama razgovora. U toj
delegaciji bili su i dva savetnika
predsednika Skupštine, Ram Manaj i
Skender Durmiši, kao i sekretar
Skupštine Ismet Krasnići.
Delegacija Skupštine Kosova ocen-
juje da je ova poseta Parizu bila
značajna, korisna i vrlo uspešna, pre
svega u pogledu potvrđivanja
odlučnosti nastavljanja međuparla-
mentarne saradnje i podrške
Francuske procesu definisanja sta-
tusa Kosova.
U Nacionalnoj skupštini Francuske
predsednik Skupštine Kosova Beriša
primljen je u toploj atmosferi i
posebnom ceremonijom kakvom se
dočekuju visoke ličnosti.
Tokom drugog dana posete, dele-
gacija Skupštine Kosova prisustvo-

vala je sednici Skupštine i postavl-
janju pitanja francuskih poslanika
Vladi, kao i izbliza pratila pojedine
aspekte koji čine specifičnosti rada
Nacionalne skupštine Francuske.
Kosovsku delegaciju je srdačno
primio i vodio efikasne razgovore s
njom i Cristian Menard, poslanik i
predsednik Radne grupe Parlamenta
Francuske za prijateljstvo sa
Kosovom. Predsednik Skuptine
Kosova Beriša zahvalio je g. Menard
na dosadašnjem angažovanju i
zajedno su se složili o agendi
budućih intenzivnih susreta.

Predsednika Skupštine
Kosova Berišu primio je i

Eduard Baladur
U okviru programa zvanične posete
delegacije Skupštine Kosova u
Parizi veoma značajan susret je
održan i sa Eduardom Daladurom,
bivšim premijerom Francuske i
sadašnjim predsednikom Komisije
Nacionalne skupštine Francuske za
odnose sa inostranstvom.
Posle zajedničkog razgovora u vezi
sa najosnovnijim kretanjima u
Skupštini Kosova i političkim i
pravnim specifičnostima, ali i
etničkim sastavom Skupštine, raz-
govor se uglavnom usredsredio na
moguće agende u nastavku procesa
rešenja statusa Kosova, kao i poseb-
noj ulozi koju će imati Skupština
Kosova.
Gospodin Baladur, konstatujući
kompleksnost problema Kosova,
naglasio je da je neosporno pravo
naroda Kosova da odluči o svojoj
sudbini i budućnosti. To pravo,
rekao je on, treba da se postavi i ost-
vari u kontekstu realnih situacija
trenutka, što znači da je vrlo znača-
jno da se postiže konsenzus.
Konfliktno rešenje ne treba Kosovu,
već treba rešenje koje prihvataju svi.
Francuska će uložiti maksimum u
postizanju tog konsenzusa i maksi-
malno će se angažovati da u Savetu
bezbednosti niko ne upotrebi veto u
vezi sa statusom Kosova. Imamo
dobru volju i želju da pomognemo,
zakljućio je Baladur.
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Komisiju za međunarodnu saradnju
i evroatlanske integracije Skupštine
Kosova, na čelu sa Sabri
Hamitijem, predsednikom
Komisije, primila je danas delegaci-
ju Komisije za spoljnu politiku
Skupštine Republike Albanije, koju
je predvodio Preč Zogaj, predsed-
nik ove Komisije. Tom prilikom
razmenjena su mišljenja o potrebi
produbljivanja institucionalne
saradnje između Kosova i Albanije,
za pružanje uzajamne podrške u
ovoj fazi kada se očekuje utvrđi-
vanje statusa Kosova, kao i o zajed-
ničkim ciljevima u vezi sa nacional-
nim, regionalnim i evroatlanskim
integracijama, kao nepohodan pre-
duslov za razvoj, mir i stabilnost u
regionu. 

Pozdravljajući ovu posetu alban-
skih poslanika kao i ocenjujući poz-
itivnom institucionalnu saradnju
dveju skupština, Sabri Hamiti je
pozvao prisutne da slobodno iznose
pitanja koje zaokupljaju poslanike
obeju zemlja.
Predsednik Komisije za spoljnu
politiku Skupštine Albanije Preč
Zogaj, zahvaljujući se na pozivu da
posete Kosovu, ocenio je veoma
značajnim susret predstavnika
izabranih od naroda naglašavajući
potrebu jačanja parlamentarne
dimenzije između Tirane i Prištine.
On je tom prilikom izneo stav
albanske države o partnerskim
odnosima sa Evropskom unijom i
SAD u rešavanju Kosovskog pitan-
ja u skladu sa stavovima Kontakt
grupe, Agende glavnog pregovarača
Atisarija, i uz uvažavanje volje nar-
oda Kosova, što bi doprinelo miru i
stabilnosti u regionu. Podsećajući
na značaj koju albanska država pri-

daje nesmetanom razvoju svih
etničkih zajednica na Kosovu,
Zogaj je kao primer spomenuo
Grčku manjinu u Albaniji, koja je i
u vreme komunizma uživala maksi-
malna prava. 
U nastavku je Zogaj govorio o borbi
koja se u Albaniji vodi protiv orga-
nizovanog kriminala i za uspostavl-
janje pravne države. On je takođe
naglasio i odlučnost albanske
države da izgradi autoput Drač –
Kukeš – Morina koji će olakšati
integraciju i doprineti razvoju obeju
zemalja, čak i razvoju južnog dela
Srbije.
Članovi Komisije za međunarodnu
saradnju: Nedžat Daci, Džezair
Murati, Džavit Haliti i Teuta
Sahatčiu, govorili su o posebnim
aspektima saradnje između Kosova
i Albanije, sa posebnim naglaskom
na podršku za rešeavanje
kosovskog pitanja užavajući poli-
tičku volju njegovog naroda,
naglašavajući jedinstven stav o
nezavisnosti zemlje i garantovanim
pravima za sve manjine na Kosovu.
Poslanik Đerđ Dedaj je imao kritič-
ki stav prema kosovskim instituci-
jama, posebno zbog kašnjenja u

utvrđivanju konačnog statusa. 
I ostali poslanici iz Albanije,
Kastriot Isljami, Ljuan Skući i
Neritan Ceka, uveravali su
poslanike Kosova da u Albaniji
nema razlika između političkih
snaga u odnosu budućnost Kosova.
Oni su ocenili veoma zrelom poli-
tičku klasu Kosova koja je na sebe
preuzela veliku obavezu da ostvari
željeni status Kosova, i to uvažava-
jući volju naroda i uz naglašavanje
da će nezavisno Kosovo biti faktor
mira i stabilnosti u regionu što bi
doprinelo da se i Srbija oslobodi
ovog velikog balasta.
Na kraju susreta, predsednik
Komisije za međunarodnu saradnju
Sabri Hamiti potsetio je na reči
pokojnog predsednika Rugove o
potrebi međunarodnog priznavanja
nezavisnosti Kosova, kao i za
dobre odnose sa EU i za nevogavn-
je stalnog prijateljstva sa SAD.
Izražavajući se figurativno o autop-
utu koji povezuje Kosovu i
Albaniju on je istakao: „Kada se
uspostavlja veza između planine i
mora stvaraju se uslovi za protok
ljudi i roba, ali i interesa i emoci-
ja“.

Jedinstven stav albanske političke elite po pitanju statusa Kosova
• Produbiti sveobuhvatnu saradnju između Kosova i Albanije
• Albanija i Kosovo nakon utvrđivanja statusa angažovaće se za nacionalne, regionalne i

evroatlanske integracije
• Autoput Drač – Kukes - Morina olakšaće integraciju i doprineće razvoju obeju zemalja
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Premijer Kosova Agim Čeku pris-
ustvovao je danas sednici Komisije
za međunarodnu saradnju i evroat-
lanske integracije, na kojoj su raz-
matrane značajne međunarodne
aktivnosti kosovske Vlade kao i
njegovo lično angažovanja u afir-
misanju Kosova i rešavanja nje-
govog pitanja.
Čeku je tom prilikom pomenuo
česte posete državnika i vladinih
zvaničnika raznih zemalja na
Kosovu, kao i njegove posete u 17
raznih zemalja, u svemu prema
državnom protokolu. Premijer je
naglasio da je potpisano 22 spo-
razuma sa međunarodnim subjekti-
ma koje su od posebnog značaja za
Kosovo i njegove građane.
Evropska agenda predstavlja prior-
itet za kosovsku Vladu, naglasio je
Čeku, koji je posebno istakao
Aksioni plan o evropskom partner-
stvu, kaoi i osnivanje radnih grupa
za ostvarivanje ovog plana, zatim
Prateći mehanizam za stabilizaciju
i priduživanje, osnivanje Agencije
za evropske integracije, kao i funk-
sionisanje kancelarija za evropske
integracije u svim ministarstvima
Vlade kojom rukovodi. 
Kao rezultat ovih aktivnosti poras-
tao je broj onih koji podržavaju
nezavisnost Kosova, a s druge
strane smanjen je broj onih koji se
tome suprostravljaju, kazao je
Čeku. On je tom priligom govorio i
o dokumentu Ahtisarija, kao i o
stavovima pojedinih zemalja u vezi

budućnosti Kosova. U tom smislu
on je pomenuo posetu koju će
učiniti Kini 12. i 13. februara,
izražavajući želju da mu se u ovoj
veoma značajnoj poseti pridruže i
dva člana Komisije za đemunarod-
nu saradnju. 
Predsednik Komisije za međunaro-
dnu saradnju i evropske integracije
Sabri Hamiti i ostali članovi
Komisije, ocenili su pozitivnim
diplomatsku aktivnost premijera
Čekua kao i samu činjenicu da se
odazvao pozivu da prisustvuje
današnjoj sednici. Oni su ocenili
veoma značajnim koordiniranje
međunarodnih dimplomatskih
aktivnosti Vlade sa diplomatskim
aktivnostima Komisije Skupštine
Kosova i promovisanje Kosova kao
otvorene zemlje koja doprinosi
miru i bezbednosti u regionu. 
Komisija ja na ovoj sednici usvoji-

la plan godišnjeg rada u kome su
zacrtane nadležnosti i odgovornosti
Komisije nakon utvrđivanja poli-
tičkog statusa zemlje; aktivnosti
prema Rezoluciji o potvrđivanju
političke volje građana Kosova za
nezavisnom i suverenom državom,
te je razmotrila Paket Ahtisarija
kao i aktivnu ulogu oko utvrđivan-
ja statusa u etapama. U programu
rada naznačeni su stalni odnosi
Komsije sa parlamentima zemalja
regiona, Evrope i SAD, a u vezi
zakonodavne aktivnosti naznačeno
je usvajanje pojedinih bazičnih
zakona, donošenje ustava, Zakona
o izborima, Zakona olokalnoj vlasti
i dr. 
Članovi Komisije su pozdravili dve
rezolucije u proceduri o nezavis-
nosti Kosova: onu u Američkom
kongresu i onu u Evropskom parla-
mentu.

Potpisano je 22 sporazuma sa
medjunarodnim subjektima
• Značajna medjunarodna aktivnost premijera u funkciji afirmisanja Kosova i rešavanja pitanja statusa
• Evropska agenda predstavlja prioritet za Vladu Kosova
• Raste broj onih koji podržavaju nezavisnost Kosova dok se s druge strane smanjuje broj onih koji se

suprostavljaju njegove nezavisnosti
• Komisija je usvojila godišnji rad plana i pozdravila dve rezolucije koje su u postupku za proglašenje

nezavisnosti Kosova

RASPRAVE - RAZMATRANJA
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Komisija za bezbednost Skupštine
Kosova, kojom je predsedavao Naim
Maljoku, predsednik Komisije, orga-
nizovala je danas javnu raspravu sa
Zaštitnim trupama Kosova, pot
rukovodstvom šefa Generalštaba
TMK-a, generala lejtnanta
Sylejmana Selimi, u vezi sa podizan-
jem kapaciteta parlamentarne nad-
zornosti nad istitucijama emergentne
pripravnosti u saradnji sa KIPRED-
om i OEBS-om.
Na početku ove rasprave Naim
Maljoku je istakao da je u okviru
podizanja kapaciteta parlamentarne
nadzornosti nad istitucijama emer-
gentne pripravnosti formirana
Komisija za bezbednost Skupštine
Kosova koja preuzima odgovarajuće
nadležnosti u oblasti bezbednosti.
U nastavku članovi Komisije su
postavili neka pitanja u vezi sa
radom TMK-a i vizijom njene

budućnosti. U vezi ovih pitanja
članovi su imali pismeni izveštaj, ali
ovom prilikom oni i drugi učesnici
dobil su šire informacije. U ovom
duhu general lejtnant Sylejman
Selimi je istakao da se TMK kao deo
kosovskog društva nalazi u jednom
veoma važnom procesu u iščekivan-
ju paketa Ahtisarija i uopšte rešavan-
ja statusa Kosova. Mi, nastavio je
Selimi, imamo ideje i vizije za
budućnost TMK-a kao zaštitne
strukture zemlje. To smo dostavili
svim najvišim domačin institucija-
ma, jer će one u saradnji sa među-
narodnim strukturama odlučiti oko
budućnosti zaštitnih struktura
Kosova.
Piramida srukturalne aktuelnosti
TMK-a, odnosno veliki broj oficira
u odnosu na vojnike TMK-a,
postavlja neophodnost donošenja
Zakona o prevremenom penzion-

isanju pojedinih starešina TMK-a,
rekao je zatim general lejtnant
Sylejman Selimi. Iz pojedinih razlo-
ga jedan broj oficira neće moći da se
angažuje u zaštitnim strukturama,
bilo zbog starosti, invaliditeta i dr.,
te zbog toga o ovim pitanjima treba
imati zakon kojim će se regulisati
njihov status, rekao je Selimi.
Ovom prilikom general lejtnant
Selimi govorio je o drugim segmen-
tima aktivnosti TMK-a. Govoreći
oko regrutacije pripadnika zajednica
u TMK, on je istakao da dirigovana
politika iz Beograda sprečava
kosovske srbe da se angažuju u
TMK, i pored njihove volje. TMK,
međutim, čini sve što je moguće na
stvaranju uslova radi regrutacije pri-
padnika svih zajednica, naročito pri-
padnika srpske zajedice, da bi se
dokazalo da ove trupe pripadaju
svim građanima zemlje. 

Dirigovana politika iz Beograda sprečava
kosovske srbe da se angažuju u TMK

Piramida strukturalne aktuelnosti TMK-a, odnosno veliki broj oficira u odnosu na
vojnike TMK-a, postavlja neophodnost donošenja Zakona o prevremenom penzionisanju

pojedinih starešina TMK-a, rekao je Generalejtnant Sylejman Selimi

RASPRAVE - RAZMATRANJA
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Primena PDV i za robe koje se nude
kao humanitarna pomoć donela je
odgovarajuće NVO u bezizlaznu
situaciju. To je prepreka i u nastavl-
janju njihove delatnosti. Donatori
žele pomoći, ali ne pristaju da
plačaju porez za pomoć koju nude.
U toj situaciji oni su primorani, bez
svoje žele da se usmere na ponuđi-
vanje svoje pomoći drugim zemlja-
ma a ne na Kosovu. Sprovodi se
PDV čak i za staru odeću i obuću,
kao i za školski materijal za decu
najsiromašnijih slojeva kosovskog
društva. Primena PDV se isprećava
kao prepreka i u delatnosti pisanih i
elektronskih medija. To su bile neke
od osnovnih konsatacija izrečenih
povodom javne rasprave organizo-
vane od strane Komisije za budžet i
finansije Skupštine Kosova, kojom
je predsedavao Naser Osmani,
predsednik komisije u vezi sa
Nacrtom zakona o porezu na dodat-
nu vrednost na Kosovu, kojoj su
prisustvovali predstavnici nevla-
dinih organizacij ai pisanih i elekro-

nskih medija. 
Predstavnici tih organizacija su
izneli mnogobrojne probleme iz
regiona i Evrope, gde se PDV ili
uopšte ne primenjuje za delatnost
tih organizacija, ili ukoliko se tako
nešto predviđa, on je veoma nizak.
Oni tvrde da se prema prostoj logici
ne može oporezivati humanost.
Kada se radi o medijima oni zahte-
vaju ukidanje PDV obzirom na
poteškoće sa kojima se suočavaju
medije. Ukidanjem PDV oni bi
imale povoljnije uslove za razvoj,
ali i da sačuvaju svoju samostalnost.
Svi diskutanti su zatražili da se
anomalije i nepravilnosti sadašnje
Uredbe o PDV ne ponove i u Nacrtu
zakona o porezu na dodatnu vren-
dost, odnosno u novom zakonu. 
Od strane predsednika Komisije,
Naser Osmanija, ali i drugih člano-
va rečeno je da će se primedbe sa
ove javne rasprave uzimati u obzir.
Takođe, imaće se u obzir i najbolje
prakse u toj oblasti u zemljama
regiona i Evrope.

Pitanje imovine se
mora regulisati
Zakonom o imovini

Nacrt zakona o
nekretnini... nije

dosledan sa vremenom
a ni sa ciljem

Komisija za javne službe,

lokalnu upravu i medije

Skupštine Kosova, kojom je

upravljala Nekibe Kelmendi,

predsedik Komisije, održala

je danas javnu raspravu u

vezi razmatranja Nacrta

zakona o transformaciji

posednika privatane nekret-

nine u vlasnike br. 206/20.

Tokom rasprave stručnjaci

civilne oblasti su bili jedin-

stveni u konstataciji da je

namera praedlagača - Vlade

Kosova dobara, ali ne postoji

adekvatna forma i način

izrade ovog Nacrta zakona.

Naglašeno je da su pojedini

članovi Zakona isti sa

Zakonom o katastru, stoga se

mogu obuhvatiti u Zakon,

zatim pojedini članovi mogu

se inkorporisati i u druge

postojeće zakone. Nacrt

zakona nije dosledan sa vre-

menom i ciljem. Pitanje

imovine se mora regulisati sa

Zakonom o imovini, tako da

Nacrt zakona o transformaciji

posednika privatne nekretnine

u vlasnike br. 2006/20, nije

dobio prelaznu ocenu stručn-

jaka, a Komisija smatra da

isti treba povuče iz proce-

dure. 

Donatori žele pomoći, ali ne pristaju da
plate porez za pomoć koju nude
Da se nepravilnosti u sadašnjoj Uredbi o PDV ne ponove
u Nacrtu zakona o porezu na dodtnu vrednost, odnosno u

novom zakonu
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Aktuelna energetska situacija na
Kosovu je dosta teška, i to pre svega
zato što potrebe za električnom
energijom prevazilazi proizvodnju.
Nedostatak električne energije na
Kosovu je pre svega zbog nedovoljne
ekplatacije uglja sa površinskih kopo-
va, u dobrom delu zbog starih
Termoelektrana, dotrajale mreže
napajanja, kradje električne energije
od strane korisnika, nedovoljno
plačanje električne energije od strane
potrošača itd. Na ovu dosta tešku
situaciju utiće i to što trenutaćno u
regijonu nema dovoljno električne
energije tako da i redovni uvoz ne
dolazi u obzir. Ovo su samo neke od
konstatacija sa redovne sednice
Odbora za ekonomiju, trgovinu,
industriju, energetiku, transport i
telekomunikacije Skupštine Kosova
kojom je predsedavao g. Ibuš Jonuzi
predsednik Komisije, a na kojoj je

jedina tačka dnevnog reda bila,
aktuelna energetska situacija na
Kosovu.
Na ovoj sednici pored članova
Odbora učestvovali su i zamenikmin-
istra Ministarstva za Energetiku i
Rudarstvo, g. Agron Dida, Direktorica
KEK-a gospodja Pranvera Dobruna
kao i predstavnici iz Regulatorne
Kancelarije za Energetiku i Komisije
za Rudarstvo i Minerale.
Na pomenutoj sednici pored ostalog
rećeno je da u 2007 godini potrebe
Kosova za električnom energijom
iznosi ukupno 5.118.460 Megavat
ćasova, da je dispozicija Kosova
4.833.173 Megavat ćasova (od
proizvodnje termoelektrana 4.159.893
Megavat ćasova i iz uvoza 673.280
Megavat ćasova), tako da nedostatak
električne energije iznosi 285.287
Megavat časova. Za sada nema
konkretnih planova kako će se ovaj

manjak električne energije nadokna-
diti, ali se radi na tome da Kosovo
iduće godine bude bolje snabdeven
električnom energijom negoli ove
godine.
Na gore pomenutoj sednici Odbora
govoreći o izlasku iz ove nepovoljne
situacije rećeno je da treba raditi na
monernizaciji i boljem eksplatiranju
ugljenokopova, da se dotrajala opre-
ma zameni kako na
Termoelektranama tako i na distribu-
tivnoj električnoj mreži, da se
pronalazi adekvatan način veće
naplate električne energije od strane
korisnika a prvenstveno od državnih
institucija i od privatnih fabrika i pre-
duzeća. Takodje treba povečati i
odgovornost kako menadžerstva tako
i radnika KEK-a u realizaciji planova
i programa koje se odnosi na stabi-
lizaciji električne situacije na
Kosovu.

Projekat „Dalja podrška Skupštini
Kosova“ , finansiran od strane
četiri evropska parlamenta, od
početka ove godine je produbio
saradnju sa Skupštinom Kosova
radi reforme administracije
Skupštine, Poslovnika Skupštine
Kosova, upoznavanja sa najboljim
praksama rada komisija i bolje
komuniciranje sa gradjanima.
Projekat je već stupio u novu fazu,
sa planom reforme administracije
Skupštine (korak po korak), u cilju
povećanja efikasnosti i pripreme
Skupštine za njenu značajnu ulogu
koju ima za budučnost, kao cen-
tralna demokratska institucija
zemlje.
U ovoj novoj fazi za novog
rukovodioca Projekta imenovan je
g.Hugues de Courtivron, koji ima

bogatu vojničku, diplomatsku i
civilnu karijeru na balkanskom
regionu i po pitanjima Balkana. 
De Courtivron je bio angažovan u
Bosnji i Hercegovni i na Kosovu
kao brigadni general (od 1994.
godine), a od 2003. godine radio je
kao civilni eksperat. On je bio

rukovodilac osoblja u misiji
UNPROFOR –a u Sarajevu (1994)
i brigadni general u KFORU
(2001/2002). Posle penzionisanja
radio je kao regionalni direktor u
misiji OEBS-a u Tuzli, a zatim i
kao eksperat ( u ulozi konsultanta)
u Centru za demokratsku kontrolu
oružanih snaga (DCAF) u Ženevi.
On je kvalifikovan za političke
nauke, za rad sa parlamentima i
parlamentarnim komisijama,
istoriju, komuniciranje i strateške
analize. Oženjen je i otac dvoje
dece. Njegovo prvo suočavanje sa
projektom za Podršku Skupštini
Kosova bio je nedavno održan
seminar u Prištini za poslanike i
civilno osoblje Skupštine na temu:
Parlamentarni nadzor vladinih pro-
cedura, sada i posle statusa“.

Zahtevi za energiju uvek u rastu

Projekat za podršku Skupštini Kosova teži
reformi administracije Skupštine 

RASPRAVE - RAZMATRANJA
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Seminar je otvorio predsednik
Skupštine Kosova, Kolj Beriša, koji je
naglasio zakonodavnu i predstavničku
ulogu parlamenta, uključujući i
kontrolu Vlade od strane parlamenta,
nedovoljno iskustvo istinskog
parlamentarnog života na Kosovu, te
potrebu da učimo od zemalja koje
imaju dugu demokratsku i
parlamentarnu tradiciju. Nakon što je
prisutne pozdravio Hugues de
Courtivron (Projekat: dalja podrška za
Skupštinu Kosova), poslanicima i
zaposlenima u Skupštini Kosova,
podeljenih u četiri grupe, preneli su
parlamentarna iskustva svojih zemlja
u vezi sa nadgledanjem rada Vlade od
strane Skupštine, predstavnici sa
parlamentarnim iskustvom zemalja
koje su formirale Konzorcium
(Parlamentarna Skupština Francuske,
Nemački Bundestak, Predstavnički
dom Belgije i Nacionalna Skupština
Slovenije), koji finansira projekat. 
Na prvom panelu, na temu „Praćenje
plenarne sednice, vreme za
poslanička pitanja, interpelacija i
ostali oblici rasprave“ predavali su
Marcel Dehoux (Skupština
Francuske) i Christiasn Majevski, u
vezi sa poslaničkim pitanjima,
interpelacijama, mocijama o
nepoverenju prema Vladi i anketnim
komisijama, dok je Naim Jerljiu
(LDK), govorio je o parlamentarnim
iskustvima na Kosovu u vezi sa ovim
istrumentima parlamentarne
demokratije. Tema Drugog panela
bila je „Kontrola budžeta –
poboljšanje kontrole ranije i u
buduće“, o kojoj su govorili David
Geerts (predstavnički Dom Belgije) i
Joze Koncan (državni sabor
Slovenije), dok je izveštaj podnela
Safete Haderđonaj (PDK).
Na temu „Nadgledanje rada putem
funksionalnih i anketnih komisija“
(Treći panel) govorili su Andrea
Kerstges (nemački Bundestag),
Alberik Goris (Predstavnički dom
Belgije), dok je o kosovskim
iskustvima u ovoj oblasti izvešaj je
podneo poslanik Mazlum Kumnova

(AAK), a u debati se uključio i
predsednik Anketne komisije o
faktičkim nalazima Kancelarije
Generalnog revizora u skupštini
Kosova, poslanik Ferid Agani (PG za
Integracije). Na Četvrtom panelu na
temu „Nadgledanje procesa usvajanja
zakona“ predavali su Frank Baron
(Skupština Francuske) i Samo Kutoš
(Državni sabor Slovenije), dok je
izveštaj podnela Fatmire Mulhadža
Kolčaku (ORA). 
Na popodnevnom delu seminar se
usredsredio na: Administrativnu
podršku za Skupštinu od strane
osoblja Skupštine na planarnim
sednicama i u radu komisija. 
Panelima su predsedavali: Vyrtyt
Ibrahimaga i Alfonz Lentze (Projekat:
Dalja podrška radu Skupštine
Kosova), Franklin De Vrieze i
Michael Schuetz (OEBS) i Edmond
Efendija (NDI).
Na seminaru su izneta interesantna
iskustva sa dinamičnog
parlamentarnog rada u četiri evropska
parlamenta, koji pružaju podršku
Skupštini Kosova, posebno u oblasti
poslaničkih pitanja, redovnih
odgovora na ova pitanja od strane
vladinih zvaničnika, koja se daju u
određenim danima i direktno prenose
na telviziji. Zbog novonastalih
odkolnosi u Skupštini Kosova vladalo
je posebno interesovanje o
procedurama anketnih komisija.
Kosovski parlamentarci u odnosu na
četiri evropska parlamenta mogli su se
pohvaliti samo na rad skupštinskih
komisija, uz naglašavanje da su
prostorije u kojima se održavaju
njihove sednice preuske da bih mogle
primiti građane koji žele prisustvovati
sednicama skupštinskih komisija.
Seminar koji je organizovao Projekat
za podršku Skupštine Kosova i
podržan od strane OEBS i NDI
nastavlja sa radom sutra (sreda) na
temu: Administrativna podrška
plenarnim sednicama i skupštinskim
komisijama o instrumentima u vezi sa
praćenjem parlamentarnog rada.
Zadnjeg dana seminara o

parlamentarnoj kontroli Vlade,
organizovanog od strane Projekta za
podršku Skupštine Kosova i podržan
od OSCE-a i NDI-a, radnici civiljnog
osoblja Skupštine su se upoznali sa
praksama četiri parlamenta koji
pomažu legislativu Kosova za
administrativnu podršku plenarnih
zasedanja i komisija, sa posebnim
naglaskom na evidentiranje
dokumentacije u Kancelariji za
predstavke i komuniciranje sa
mehanizmima Skupštine i Vlade. 
Predstavnici od iskustva iz
Nacionalne Asambleje Francuske,
Nemačkog Bundestaga, Zastupničkog
Doma Belgije i Naconalne Skupštine
Slovenije, pojašnjavali su iskusva
njihovih zemalja o urednom
evidentiranju dokumenata u
Kancelariji za predstavke i
komuniciranje mehanizama
Parlamenta, unutar samog legislativa i
u odnosu na Vladu. 
Radnici raznih sektora civilnog
osoblja Skupštine su postavili mnogo
pitanja koja su se odnosila na izradu
agende za razne sednice u Skupštini,
proceduralnu podršku, organizovanje
javnih saslušanja, izradi preporuka i
izveštaja komisija, na dostavljanje
materijala i dr. 
Iz jučerašnje i današnje debate je
rezultiralo da se, uz jednu bolju
organizaciju, shodno iskustvima
zemalja sa dokazanom
parlamentarnom demokratijom, mogu
postići bolji rezultati rada u Skupštini
Kosova i atraktivnija dinamika
parlamentarnog rada. 
U zaključivanju ovog seminara, novi
rukovodilac Projekta: Dalja podrška
za Skupštinu Kosova, Hugues de
Courtivron, obećao je da će se u
nastavku osposobljavanja civilnog
osoblja organizovati nekoliko radnih
poseta parlamentima koji podržavaju
Skupštinu, dok je sekretar Skupštine,
Ismet Krasniqi, zahvaljujući se
organizatorima susreta i predavačima,
izrazio stalnu spremnost
administracije Skupštine za saradnju i
profesionalno uzdizanje osoblja.

Na ovom seminaru predavali su predstavnici četiri evropska parlamenata 
SA RADA SEMINARA ZA POSLANIKE I OSOBLJE SKUPŠTINE U VEZI SA PARLAMENTARNIM

NADZOROM NAD RADOM VLADE, SADA I POSLE UTVRĐIVANJA STATUSA
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Na plenarnoj sednici Skupštine Kosova, kojom je
rukovodio Kolj Beriša, predsednik Skupštine, razma-
tran je izveštaj Komisije za zdravstvo o monitorisanju
sprovođenja Zakona o zdravstvu.
Poslanici su uputili mnoge kritike na funkcionisanje
zdravstvenog sistema na Kosovu, naročito na plan
sprovođenja usvojenog zakonodavstva u ovoj veoma
značajnoj oblasti života. 
Ovom prilikom govorili su poslanici i ministar za
zdravstvo Sadik Idriz je govorio o teškim finansijskim
i tehničkim uslovima u zdravstvenim institucijama,
zahtevajući veću institucionalnu i društvenu podršku za
zdravstvo. 
Na kraju poslanici su usvojili izveštaj Komisije za
zdravstvo, zajedno sa preporukama za pobolšanje  stan-
ja. 
Poslanici su odložili za jednu od narednih sednica raz-
matranje preporuke – odluke za dozvoljavanje

službenih putovanja van zemlje, kako bi u međuvre-
menu dobili dodatne informacije o parlamentarnim
praksama drugih zemalja po ovom pitanju.

Zaključi i Komisije zajedno sa preporukama
Na osnovu relevantnih činjenica tokom rada komisije
prilokom poseta javnim zdravstvenim institucijama,
javnim raspravama, razgovora sa ministrom za zdravst-
vo i njegovim saradnicima, nadležnih lica institucija
koje Komisija nije mogla da direktno da poseti i nakon
mnogih  diskusija komisije i razmatranja relevante
dokumentacije, Komisija je donela sledeće zaključke:
I pored zabeleženih rezultata u pojedinim sektorima,
evidentno je da je Ministarstvo za zdravlje je  zaoku-
pljeno problemima u upravljanju i poteškoćama druge
prirode, nije ispunilo  njegovo funksionisanje na izradi
razvojnih politika,  izradi, usvajanju i sprovođenju
odgovarajuće zakonske infrastrukture u skladu sa

POSLANICI SU RAZMATRALI IZVEŠTAJ PARLJAMENTARNE KOMISIJE O MONI-
TORISANJU SPROVOĐENJA ZAKONA ZA  ZDRAVSTVO

Usvojene su izveštaj i preporuke za
poboljšanje stanja



19

Zakonom o zdravstvu. Ministarstvo nema vremenski
plan za razvoj neophodnog zakonodavstva i utvrđenih
prioriteta. To je uticalo na nedostatak planiranih
aktivnosti za sprovođenje zakona. 
Nepoštovanje utvrđenih  vremenskih rokova za poče-
tak rada pojedinih organa i  institucija utvrđenim
zakonom je zabrinjavajuće i prouzrokovane su znatne
posledice u sektoru zdravstva.  To važi naročito za
početak funkcionisanja fonda za zdravstveno osiguran-
je, kao i  stručni savet, ali i  za reorganizaciju KBCK,
kao i  koordinaciju poslova sa Ministarstvom za obra-
zovanje, nauku i tehnologiju u odnosu na razvoj  nas-
tavnih i nučnih aktivnosti tercialnih zdravstvenih insti-
tucija.  Stoga u cilju prevazilaženja sadašnje nepo-
voljne situacije, Komisija smatra da je neophodno
sprovođenje preporuka za ovaj izveštaj. 
Preporuka 1: Ministarstvo za zdravstvo da utvrdi
prioritete i vremenske rokove za izradu i sprovođenje
pod zakonskih akata utvrđšenih zakona.
Preporuka 2: Ministarstva za zdravstvo da uputi hit-
nom procedurom: strateški plan za razvoj sistema
zddravsstvene nege i  Srednjoročnih plan razvojana
svim nivoima zddravstvene nege, za  razmatranjeVladi
i Skupštin Kosova; kao i operativni plan razvoja pri-
marne zdravstvene nege za usvajanje skupštinama
opština.
Preporuka 3: Ministarstvo za zddravstvo da se
angažuje za neophodno informisanje zdravstvenih rad-
nika i drugih relevantnih činioca sa zakonodavstvom
na snazi.
Preporuka 4: U cilju  realizacije ovih zadataka i u
cilju raspolaganja ministarstva sa dovoljnim brojem
pravnih stručnjaka za izradu neophodnih N/Z, podza-
konskih akata, godišnjih izveštaja i  ostale neophodne
dokumentacije, Ministarstvo treba da uzm u obzir
restrukturisanje postoječih osoblja.
Preporuka 5: U skladu sa pravilom 53 Poslovnika
Skupštine Kosova,  Ministarstvo pismeno i usmeno da
izveštava jednom godišnje na plenarnim sednicama
Skupštine. 
Preporuka 6: Ministarstvo za zdravstvo da tretira
pitanja sa ministarstvom za privredu i finansie, kao bi
se otvorili mogučnosti zašto brže usvajanje zakona o
zddravstvenom osiguranju kao osnovni zakon za
kosovsko zddravstvo. U tom pravcu Vlada Kosova
mora da hitnom procedurom izradi amandmane na
zakon o menađžiranju javnim finansijama i odgov-
ornosi. 
Preporuka 7: Ministarstvoo za zdravstvo da se više
angažuje na pobolšanju prakse menadžiranja u
zdravstvenim institucijama, naročito na pobolšpanje
menadžiranja finansije i  nabavke.

Preporuka 8: Komisija   je uputila sugestiju kance-
lariji  generealnog revizora da utvrdi prioritete revizije
Ministarstva za zdravstvo.
Preporuka 9: Ministarstvo za zdravstvo da pre-
duzme mere u cilju obezbeđivanje unutrašnje kontrole
koja će odkloniti prakse  ne etike rada u radu farma-
ceutskog sektora.
Preporuka 10: Ministarstvo za zdravstvo da sprovodi
striktno zakon i da pronađe efikasan način za prečavan-
je prakse davanja lekova od lica koja nisu licencirani
farmaceuti.
Preporuka 11. Da Ministarstvo zdravlja po hitnoj pro-
ceduri donese pod- zakonski akt kojim se uređuje snab-
devanje,  skladištenje, raspodela i disperzija lekova sa
Esencijalne liste i drugih pomoćnih medicinskih sred-
stava, evidentiranih u službenom registru. 
Preporuka 12. Da Ministarstvo zdravlja revidira
Esencijalnu listu lekova i potrošnog materijala iz
službenog registra,  u skladu sa savremenim naučnim i
profesionalnim saznanjima, kao i sa realnim
mogučnostima budžeta Ministarstva zdravlja.
Preporuka 13. Da Vlada poveća  budžet  farmaceut-
skog programa u cilju  što bolje  snabdevenosti artikli-
ma iz Esencijalne liste lekova i  potrošnog materijala iz
službenog registra.
Preporuka 14. Da Ministarstvo pripremi analizu
troškova  i  dobiti u vezi sa decentralizacijom nabavke
artikala iz  Esecijalne liste lekova.
Preporuka 15. Da Ministarstvo preduzme mere protiv
tedencije monopola i kfalifikacije interesa u farmeceut-
skom  tržištu. Pojačati  kontrolu i garantovanje kvalite-
ta lekova kako bi se tržište snabdevalo lekovima
Evropskih standarda.
Preporuka 16. Da Ministarstvo zdravlja i
Ministarstvo za obrazovanje, nauku i tehnologiju po
hitnoj proceduri donesu podzakonski akt utvrđen
članom 31.1 Zakona o zdravstvu.
Preporuka 17. Vlada (Ministarstvo zdravlja) treba da
izradi  efikasnu strategiju  razvoja ljudskih resursa u
sektoru zdravstva i  da podnese Skupštini na usvajanje.
Preporuka 18. Da Ministarstvo zdravlja obezbedi
sprovođenje pod- zakonskog akta, koji uređuje
osnovnu profesionalnu edukaciju zdravstvenih radnika
nakon završetka odgovarajućeg fakulteta.
Preporuka 19. Da Ministarstvo zdravlja obezbedi
punu autonomiju specijalističkih komiteta prema AU
17/2003 i da obezbedi zabranu svake vrste intervencije
i  uticaja u Centralnom bordu za specializacije
povodom podele  specializacija, koje je zapaženo u
dosadašnjem periodu.
Preporuka 20. Da se Ministarstvo zdravlja savetuje sa
lokalnim zdravstvenim institucijama imajući u obzir
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njihove planove povodom dodele specializacija.
Preporuka 21. Da Ministarstvo za privredu i finansije
i Ministarstvo zdravlja obezbede finansijska sredstva
za zapošljavanje zdravstvenih radnika koji su uspešno
završili njihovu specialističku edukaciju na po
prethodnom planiranju.
Preporuka 22. Da Ministarstvo zdravlja i Ministarstvo
za privredu i finansije obezbede sredstva za kon-
tinuirani profesionalni razvoj zdravstvenih radnika na
osnovu zakona15.
Preporuka 23. Da Ministarstvo za privredu i finansije
i Ministarstvo zdravlja obezbede  da se svi sopstveni
prihodi Ministarstva zdravlja, koji se stvaraju tokom
procesa osnovne profesionalne edukacije, registracije i
licenciranja, kao i  specialističke edukacije
zdravstvenih radnika,  mogu koristiti u celini od strane
Ministarstva zdravlja u funkciji omogučavanja profe-
sionalnog razvoja zdravstvenih radnika.
Preporuka 24. Da Ministarstvo za privredu i finansije
i Ministarstvo zdravlja obezbede da isplata dežurstva i
rad  u smenama, kao zakonski obavezan rad, izvrši iz
održivih budžetskih izvora a ne iz finansijskih sredsta-
va prikupljenih od uplata korisnika zdravstvenih uslu-
ga.
Preporuka 25. Da Ministarstvo zdravlja preduzme
potrebne mere za hitnu funksionalizciju zdravstvenog
informativnog sistema.
Preporuka 26. Da Ministarstvo zdravlja po hitnom
postupku donese pod- zakonski akt za zdravstveni
informativni sistem, koji će obezbediti stvaranje i
održiv razvoj organizacione i profesionalne strukture i
stvaranje  i razvoj  dokumentacije i održivog  izvešta-
vanja unutar  zdravstvenog informativnog sistema.
Preporuka 27. Da Ministarstvo zdravlja i Ministarstvo
za rad i socijalno staranje po hitnoj proceduri donesu
podzakonski akt utvrđen članom 81. Zakona o
zdravstvu.
Preporuka 28. Da Ministarstvo zdravlja po hitnoj pro-
ceduri donese pod- zakonski akt utvrđen članom 82.1.
Zakona.
Preporuka 29. Da Ministarstvo zdravlja po hitnoj pro-
ceduri donese pod- zakonski akt utvrđen članom 84.4.
Zakona.
Preporuka 30. Da Ministarstvo zdravlja po hitnoj pro-
ceduri donese pod- zakonski akt utvrđen članom 85.
Zakona.
Preporuka 31. Da Ministarstvo zdravlja po hitnoj pro-
ceduri donese pod- zakonski akt utvrđen članom 89.3.
Zakona.
Preporuka 32. Da Ministarstvo zdravlja po hitnoj pro-
ceduri osnuje Radnu grupu za osnivanje Generalnog
profesionalnog saveta na osnovu  člana 125.  Zakona.

Preporuka 33. Da Ministarstvo zdravlja po hitnoj pro-
ceduri pripremi Nacrt zakona utvrđen  članom 109. 2.
Zakona.
Preporuka 34. Da Ministarstvo zdravlja pripremi
podzakonski akt utvrđen  članom 113. tačka 1. Zakona.
Preporuka 35. Da Ministarstvo zdravlja pripremi
podzakonski akt utvrđen članom 114. 1. Zakona koji
uređuje zdravstvenu negu u  vanrednim prilikama.
Preporuka 36. Da Ministarstvo zdravlja adresira
nedostatak humanih resursa, infrastrukture kao i
budžetskih  sredstava potrebnih za funksionisanje pri-
marne zdravstvene nege. 
Preporuka 37. Da Ministarstvo zdravlja, Ministarstvo
za privredu i finansije i Ministarstvo za administraciju
lokalne vlasti po hitnoj proceduri donesu odgovarajući
podzakonski akt koji će urediti međusobne nadležnosti
na nivou primarne zdravstvene nege.
Preporuka 38. Da Ministarstvo zdravlja pospeši ost-
varivanje strategije16 u cilju ostvarivanja  koncepta
porodićne medicine utvrđene Zakonom.
Preporuka 39. Da Ministarstvo zdravlja preduzme
mere za preispitivanje funksionisanja kancelarija
zdravstvenog autoriteta u funkciji smanjenja
nepotrebnog administrativnog aparata.
Preporuka 40. Da Ministarstvo zdravlja donese
podzakonski akt utvrđen članom 29.3. Zakona
Preporuka 41. Da Ministarstvo zdravlja donese
podzakonski akt utvrđen članom 78.2 Zakona.
Preporuka 42. Komisija preporučuje  razvoj region-
alne politike sistema referisanja u inostranstvu.
Preporuka 43. Komisija preporučuje Ministarstvu
zdravlja da što pre sačini listu zdravstvenih usluga koje
se mogu ponuditi na Kosovu u cilju sprečavanja
nepotrebnog referisanja u inostranstvo.
Preporuka 44. Da Ministarstvo zdravlja poveća
angažovanje na obezbeđenju  ravnopravnog  i
neometanog pristupa svim zajednicama u zdravstvenim
institucijama na Kosovu.
Preporuka 45. Da Ministarstvo zdravlja donese
podzakonski akt utvrđen članom  22.2 (c) Zakona.
Preporuka 46. Da Ministarstvo zdravlja donese
podzakonski akt utvrđen članom 22.2 (d). Zakona.
Preporuka 47. Da Ministarstvo zdravlja po hitnoj pro-
ceduri pripremi Nacrt zakonskog akta utvrđen članom
24.6. Zakona. 
Preporuka 48. Da Ministarstvo zdravlja donese poza-
konski akt utvrđen članom 37.2. i 38.3. Zakona.
Preporuka 49. Da Ministarstvo zdravlja donese
podzakonski akt utvrđen članom 39.2  Zakona.
Preporuka 50. Da Ministarstvo zdravlja po hitnoj pro-
ceduri pripremi nacrt zakonskog akta  utvrđen članom
40.2. članom 41., članom 42. i članom 43. Zakona.
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Evidencija zakona
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nastavljase u narendnom broju
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